
Børne- og Undervisningsudvalget

Til: Børne- og undervisningsministeren

Dato: 9. juni 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

BUU alm. del

Spørgsmål 177
Vil ministeren oplyse, hvorfor ministeren har valgt ikke at gå videre med drøftelserne om, 
at loven om minimumsnormeringer skal gælde på institutionsniveau udenom aftalepartier-
ne, og med den begrundelse at man ikke vil pålægge kommunerne mere bureaukrati, 
og hvilken dokumentation har ministeren for at det vil være en bureaukratisk opgave? 
Der ligger også en del arbejde for kommunerne i forhold til at håndtere den mistrivsel 
blandt børn og unge, som kommer af, at de ikke har fået de optimale rammer at trives 
og udvikles i. Der henvises til aftaleteksten bag aftalen om minimumsnormeringer af den 
5. december 2020, hvor følgende fremgår: ”Når der foreligger viden om, hvordan kommu-
nerne indfaser de lovbundne minimumsnormeringer, og når den nødvendige data om 
bl.a. normeringer på institutionsniveau foreligger på et tilstrækkeligt valideret grundlag, er 
aftalepartierne enige om at vurdere muligheden for og hensigtsmæssigheden af eventuelt 
lovbundne minimumsnormeringer på institutionsniveau. Aftalepartierne vil drøfte dette i 
2023, hvor den nødvendige data forventes at være tilgængelig.”

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Nanna Høyrup (ALT).
Spørgsmålet ønskes besvaret senest den 27. juni 2023.
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på nanna.hoeyrup@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Karina Adsbøl
formand
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